
ZPRÁVA KONTROLNÍ KOMISE 
pro náhradní členskou schůzi MILZA zemědělské družstvo Zaječice, 

která se konádne 21. 9. 2020 
 
 
 

 
Vážení družstevníci,  

v průběhu roku 2020 se kontrolní komise zúčastnila všech jednání představenstva, kde byly 

projednávány aktuální výsledky hospodaření po jednotlivých měsících a i další nezbytné 

záležitosti spojené s chodem zemědělského družstva. Dále se členka kontrolní komise paní 

Nováková pravidelně účastnila i běžných jednání představenstva družstva a o průběhu a 

výsledcích informovala zbývající členy komise. 

Činnost představenstva lze v průběhu celého roku hodnotit pozitivně, přestože vlivem 

klimatických podmínek byla úroda podprůměrná. Přes nižší příjmy nebylo nutno použít pro 

financování chodu další půjčky nebo úvěry, a to platí i pro období letošního roku. 

Představenstvo operativně řídilo finanční toky. 

Kontrolní komise konstatuje, že se i v roce 2019 potvrdilo správné orientovat činnost družstva 

na rostlinnou výrobu a v živočišné výrobě se soustředit na výkrm býků a to ať vlastních tak 

cizích. Rostlinná výroba představuje rozhodující část tržeb družstva a příjmy z živočišné 

výroby na druhou stranu značně pomáhají v udržení přijatelného cash-flow. V průběhu roku 

byla plněna smlouva s firmou Radek Michal s.r.o.a realizuje se do dnešního dne a to i přes 

některé problémy související především s organizací naskladňování i vyskladňování skotu. 

Kontrolní komise trvale podporuje nezbytné rekonstrukce a úpravy prostorů pro živočišnou a 

rostlinnou výrobu, i když v roce 2019 musela být omezena z titulu omezených finančních 

prostředků, V roce 2019 částečně pokračovala rekonstrukce haly K 200 na sklad osiv, hnojiv 

a parkování strojů.Tyto práce jsou prováděny z větší části svépomocí družstva, což kontrolní 

komise hodnotí velmi pozitivně. 

Kladně lze hodnotit i postoj představenstva k pozemkové problematice, kdy představenstvo 

pružně reaguje na veškeré změny v této oblasti.Cílem je samozřejmě udržení stávající a pokud 

možno i postupné mírné navyšovánívýměry obhospodařované půdy.Družstvo je i nadále 

schopno realizovat své závazky vůči restituentům a obstát v postupném vyrovnání těchto 

svých závazků, 

Velmi efektivně se ve výnosech plodin projevují i investice do nové techniky a to nejen 

techniky, která byla zakoupena v roce 2019, ale i v minulých letech. Je však skutečností, že 

tyto investice zatěžují finanční hospodaření družstva a to až do poloviny roku 2021, kdy bude 

splacen úvěr na půdu a navíc v roce 2020 dojde k doplacení i dalších strojů, především 



manipulátoru. S tímto se družstvo zcela vyrovná až v roce 2022 a to i přes to, že 

představenstvo uvažuje v těchto obdobích i o dalších nezbytných investicích do strojů. 

V návaznosti na usnesení minulých členských schůzí představenstvo společně s kontrolní 

komisí projednalo možnost zvýšení plnění závazků vyplývajících z "dohod o narovnání". 

Bylo konstatováno, že vzhledem k současné hospodářské situaci družstva toto navýšení není 

možné a proto i pro následující rok zůstane ve stejné výši jako v minulých letech. 

Představenstvo se k této problematice vrátí po zhodnocení výsledků hospodaření roku 2020. 

Kontrolní komise neshledala žádné pochybení v hospodaření společnosti ani v nakládání 

s jejím majetkem, zároveň ani neobdržela od poslední členské schůze žádnou stížnost na 

činnost družstva. 

V souladu s předloženými účetními doklady ke dni 31. 12. 2019 byl projednán výsledek 

hospodaření družstva s tím, že bylo dosaženo ztráty ve výši 1 015 139,- Kč. 

Kontrolní komise souhlasí s návrhem představenstva, aby celá ztráta ve výši 1 015 139,- Kč 

byla uhrazena ze zisku v budoucích letech. 

 

 

V Zaječicích 3. 8. 2020 

 

 

        Ing. Miloš Nerad  

předseda kontrolní komise 


